



## Sheng Li

*Beijing, Shanghai*

---

+86 10 8525 4691  
sheng.li@hankunlaw.com

### **PRACTICE AREAS**

- Foreign direct investment
- Capital markets
- General corporate
- Private equity and venture capital
- Mergers and acquisitions

### **PROFESSIONAL EXPERIENCE**

Mr. Li joined Han Kun Law Offices in April 2015. He specializes in venture capital and private equity investment, mergers and acquisitions, foreign direct investment, and general corporate matters. He has represented a large number of venture capital funds, private equity funds, strategic investors, and entrepreneurs in various industry sectors in their investment and financing projects, assisting in forming deal structures, drafting legal documents, and participating in negotiations. He has also advised foreign companies on their foreign direct investments, mergers and acquisitions, and local compliance issues in China. Mr. Li's clients operate in a wide variety of industry sectors including telecommunications, Internet, media, technology, consumer goods, education, manufacturing, insurance, new energy, and logistics.

From August 2008 to March 2015, Mr. Li was an associate at Paul, Weiss, Rifkind, Wharton & Garrison LLP in Beijing. Prior to that, he spent over one year working for TransAsia Lawyers.

### **EDUCATION**

Mr. Li received an LL.B. degree in 2005 from Beijing University of Technology. In 2007, he obtained an LL.M. degree from Renmin University of China.

### **QUALIFICATIONS**

Member of the PRC Bar

### **HONORS AND AWARDS**

Next Generation Partner in Private equity (Legal 500 Asia Pacific, 2018-2022)

Top 15 TMT Lawyers (ALB, 2022)

Rising Star (China Business Law Journal, 2022)

2021 China Top 15 Lawyers – High-tech & AI (Legalband, 2021)

Shortlisted for Rising Star of the Year (China Law and Practice, 2018)

Top Ten Outstanding Young Lawyers (CLECSS, 2017)

**PUBLICATIONS**

China chapter of Chambers' First Technology M&A Global Practice Guide (2022)

**WORKING LANGUAGES**

Chinese, English



## 李胜

北京、上海

+86 10 8525 4691  
sheng.li@hankunlaw.com

### 业务领域

- 外商直接投资
- 资本市场
- 一般公司事务
- 私募股权和风险投资
- 兼并和收购

### 工作经历

李胜律师从 2007 年起开始从事律师工作。2007 年 4 月至 2008 年 7 月，他在北京市权亚律师事务所工作。2008 年 8 月至 2015 年 3 月，他就职于美国宝维斯律师事务所北京办事处。李胜律师于 2015 年 4 月加入汉坤律师事务所。

李胜律师主要从事私募股权融资、兼并收购、境内外上市、重组以及一般公司业务。李律师曾为众多创业投资基金、私募股权基金、战略投资者以及各行业的创业者提供投融资相关的法律服务，具体包括设计交易结构、起草法律文件、参与谈判等。李胜律师也为外国公司在中国境内的直接投资、公司并购、外商投资企业的管理和运营提供法律服务。李律师所代表客户的业务领域涉及诸如电信、互联网、媒体、科技、消费、教育、制造业、保险、新能源及物流等多个行业。

李胜律师于 2005 年获北京工业大学法学士学位，并于 2007 年获中国人民大学法学硕士学位。

### 教育背景

李胜律师于 2005 年获北京工业大学法学士学位，并于 2007 年获中国人民大学法学硕士学位。

### 执业资格

中华人民共和国律师执业资格

### 荣誉与奖项

私募股权新生代合伙人（亚太法律服务五百强，2018-2022）

中国 15 佳 TMT 律师（亚洲法律杂志，2022）

律师新星（商法，2022）

2021 年度中国律师特别推荐榜 15 强：高科技与人工智能（Legalband，2021）

年度新秀律师提名（中国法律商务，2018）

十大杰出青年律师（CLECSS，2017）

### 最近出版物

《钱伯斯科技并购全球实务指南》（2022年）

**工作语言**

中文、英文